
NP möte 2023-06-18 i hembygdsgården 

 

Några korta noteringar: 

Drygt 20 personer hade samlats denna e�ermiddag för at diskutera NP. 

Yngve gjorde en kort rekapitula�on av vad som hänt sedan skärgårdsrådet bildats. Det konstaterades 
at förtroendet för hur NV/Lst hanterat lokalbefolkningen är idag mycket lågt. Noterades at WWF 
kontaktat NV för at försöka hita vägar framåt och av deta skäl var Yvonne Blombäck med på dagens 
möte. 

Yvonne beskrev bakgrunden �ll varför WWF hoppat in i diskussionen med NV och vad man ville 
åstadkomma. ”At lyssna �ll lokalbefolkningens uppfatning och åsikter ligger i WWF’s DNA” 
konstaterade Yvonne.  

En workshop planeras nu på ini�a�v av WWF och NV. Den ska ske den 12 augus� i Nämdö 
hembygdsgård och ska vara öppen för alla nämdöbor som vill delta. Inbjudan ska gå ut från NV och 
WWF redan runt midsommar. Och planen är at den ska följas upp med (minst) yterligare en 
workshop den 16 september på samma plats. Noterades at innehåll och struktur för denna ws var av 
största betydelse. WWF och NV tar fram deta upplägg, men flera förslag ven�lerades på dagens 
möte. Några axplock nedan: 

• Göra en föreläsningsserie på Nämdö med exper�s inom relevanta områden för NP 
• Kopiera Kosters upplägg avseende ”kontrollsta�oner” e�er start av NP för at säkerställa 

samverkan med lokalbefolkning avseende adap�v förvaltning 
• Utbilda lokalbefolkning och �lltänkta naturguider parallellt på Nämdö 
• Hita vägar at etablera en posi�v inställning �ll ”et Havsrum” på Nämdö, så at 

lokalsamhället kan inkluderas i ak�viteter runt NP. Alla förstår svårigheten med finansiering 
och �llgång �ll mark, men en posi�v grundsyn från myndigheter e�erlyses. Möjliga 
markbyten bör undersökas. Skärgårdss��elsen inkluderas. I denna fråga är antagligen 
kommunen vik�gare samtalspart än NV, hänvisa �ll Omlandsanalysen. 

• Nämdöborna uppfatar allmänt Omlandsanalysen som välgjord, bra process och tydligt u�all. 
Dessvärre har den e�er slu�örandet helt ignorerats. 

• En riskanalys av oberoende instans bör genomföras 
• Vart tog lö�et vägen om at få läsa remissen innan den skickas ut allmänt? 

 

Med hänvisning �ll frågornas natur bör även relevanta tjänstemän och poli�ker från kommun och 
Region bjudas in �ll WS. Även landshövdingen samt eventuellt flera avdelningar från Lst. 
Skärgårdss��elsen? 

Om en paus i sig själv inte kan vara et självändamål, så kan inte heller en �dplan i sig själv vara et 
självändamål. Vik�gare må vara at alla (även Nämdöborna) känner at et bra förberedelsearbete 
hunnits med. Om pandemin har hindrat en god kommunika�on i et �digt skede, så kan väl deta vara 
skäl för at se �ll at �d läggs �ll för at ta igen deta. 

 

Så boka in den 12 augus� och den 16 september och ta med dig några kamrater och kom �ll dessa 
workshops. 


